
Respostes a la ciutadania del PP al Ple de 15-1-2014 
 
Josep Martín Beca 
 
Al respecte del punt 5 del Ple de l’Ajuntament, del 12 de desembre de 
2013, sobre el Díctamen proposant l’aprovació de conveni urbanístic 
relatiu a la permuta de la finca situada a la confluència dels carrers Nord i 
Andreu Amat, per la finca situada a l’Avinguda Jacint Esteve i Fontanet, 
112, d’Esplugues de Llobregat: 
 
Pregunta pel Ple per a tots els grups polítics: 
 
- Perquè a l’ubicar la construcció del tanatori han valorat que les 
possibles sensibilitats i possibles molèsties ocasionades als veïns, són 
diferents depenent de la zona del municipi a considerar i no s’ha buscat 
una ubicació adequada, que no tingui veïns ni zones d’activitat social 
diversa al voltant? 
 
El senyor Ortega: 

“Bé, nosaltres vam votar que sí en aquesta proposta. Perdó...? Vam votar que 
sí a la proposta aquesta del ple anterior, i vam fer l’al·legat del perquè, no? 
Hem de pensar en diversos motius, no?, de per què vam votar que sí, i podem 
referir-nos a l’acta anterior i poder tornar a llegir-ho. Primer, perquè és un dret 
que aquesta empresa té, i que el podria muntar aquí o a l’avinguda Cornellà 
cantonada Manel Riera, si tingués en espai que considerés que és l’adient, ni 
més ni menys. És un dret de concessió de llicència, primer. 

Segon. Pensàvem en aquell moment, sí que és veritat, i serà la segona part de 
la qual parlaré, que també el municipi tenia un benefici, tot el consistori, tot 
l’ajuntament, i era que, primer, permutàvem el terreny, no es perdia el terreny 
d’equipament sinó que es permutava. Segon, la cessió vial de la rotonda anava 
a càrrec d’ells, no a càrrec nostre. I tercer, hi havia un emolument econòmic per 
a les arques de l’ajuntament important, 300.000 euros, i això ens va agradar. I 
això és el que es va oferir abans als veïns de Ciutat Diagonal, ells en aquell 
moment vam dubtar, i han agafat aquest solar. Aquesta és la part correcta. 

Evidentment, un tanatori a ningú li agrada tenir-lo al costat – a ningú li agrada 
tenir-lo. Això, bé, ni als temps actuals ni antigament, quan els # sortien per la 
porta. Però a algun lloc han d’anar. Sí que és veritat que el que s’ha de fer 
també és fer una part lúdica, no?, que és que potser igual que es va consultar 
els veïns de La Miranda, els veïns de la Mallola, els veïns de Ciutat Diagonal, 
també s’hauria de fer als veïns de la Benavent, als de Sant Just potser també, 
no ho sé, que ho preguntin al seu ajuntament, i posar-se d’acord, això és una 
altra història, però als de la Benavent també es podria haver consultat, i potser 
exposar, perquè potser ben explicat es podria entendre o millorar possiblement, 
perquè l’impacte que jo pugui tenir no és el que ens pensem. Això per una altra 



banda. Jo penso que és un tema que repeteixo, és un dret que té aquesta 
empresa de poder fer-ho, però que es podria ampliar l’explicació per intentar 
que aquest impacte que ens pensem que pugui tenir no és el real. Hem de 
pensar que avui dia em sembla que a Esplugues hi ha una mitjana de 
defuncions –corregiu-me si m’equivoco– em sembla que és d’entre deu, dotze 
–desgraciadament– setmanalment, que és el que està assumint el tanatori de 
la Montesa. No sé si quan hi hagi dos assumiran sis cadascun o no sé què, no 
sé com anirà el tema –no sé com anirà el tema. Molèsties esperem que facin 
poques, perquè per desgràcia –per desgràcia– no és un tema molest, això és 
un tema més ben trist, no és un tema de molèsties. No ho sé.  

Nosaltres en el seu moment vam defensar, desconeixíem l’opinió dels veïns, jo 
penso que convé fer aquesta informació lúdica per poder debatre, i repeteixo, 
l’aportació d’idees sempre és enriquidora.” 

 

El senyor Ortega: 

“Sí, jo humilment, vull demanar disculpes perquè he «defuncionat» més gent 
del compte, evidentment, o sigui, no era la meva intenció. Vull dir que ha sigut 
un craso error dir deu o dotze quan eren quatre setmanals, eh? Demano 
excuses perquè és un tema molt sensible, i de veritat que no era la meva 
intenció, que és menor encara del que havia parlat. De veritat.” 

 

El senyor Fernández: 

“Buenas noches. Mire, yo aquí hace cuestión de tres años o cuatro, en una 
reunión con la policía nacional, los Mossos d’Esquadra y el equipo de gobierno 
y la oposición, salía aquí un tema, que andaban los animales sueltos por 
Esplugues, y me dijo el señor gerente, ahí sentado, se lo he dicho varias veces 
per lo mantengo –ahí sentado: «Vamos a hacer en el norte, en la parte norte, al 
lado del cementerio, una gatera para los gatos.» Estupendo. Digo: « ¿Sabe qué 
vamos a tener? Un dinero tirado, que va a tirar el ayuntamiento. Vamos a tener 
gatos en la perrera, y vamos a tener gatos sueltos.» Pero a mí los gatos no me 
molestan, a mí los gatos no me molestan, que lo tengáis claro, y si alguno se 
da por aludido se lo mantengo, me gustan los animales quizá más que a nadie. 
El día que yo vaya al matadero, y lo digo públicamente, con mi nieto, y mi nieto 
se llene de mierda, os lo digo a toda la oposición para que también me 
contestéis, y al equipo de gobierno, el día que mi nieto se llene de mierda de 
gato, el que esté aquí la mierda la voy a coger yo y la voy a meter en una 
bolsa, porque no me da escrúpulos de eso, y me la traigo aquí, y tanto sea el 
concejal de Iniciativa, como sea el del PP como sea el que sea, sin miramiento 



ninguno, a esa persona como no se pongan aquí medios para que esos 
animales de recojan o se multe a la persona que les echa de comer… Porque 
he sido tan tonto –he sido tan tonto– que he ofrecido la colaboración al pueblo 
al que pertenezco, la he dado la colaboración. ¿Y sabe lo que me estoy 
encontrando –sabe lo que me estoy encontrando por parte de vecinos de Can 
Clota? Que yo soy el malo, porque soy el que denuncio los animales, y yo soy 
el malo. Y esa información ha salido de esta casa. No voy a echar la culpa a los 
que estáis aquí, pero esta casa es muy grande, y esta casa tiene personas a 
las que pagamos con los sueldos de todos los ciudadanos, de nuestros 
impuestos. Esa persona está comiendo aquí, pero se dedica a otras cosas 
más. Y solamente quería decir esto, no me quería «embrocar» más, porque si 
no yo sé que no tengo tiempo.  

Pero sí tengo otra cosa a la que también quiero que me conteste también toda 
la oposición y el equipo de gobierno. Doy señales –doy señales– a las 
personas, técnicos de este ayuntamiento, doy señales. Tenemos en el parque 
de al lado de la plaza del Taxi, hay una persona que todos los días, todos los 
días, por la ventana tira la basura, tira la basura al parque donde están los 
coches aparcados, que tenemos hoy un gran aparcamiento, hay que decirlo 
también, que tenemos un buen aparcamiento. Señores, si te digo que vive en el 
segundo segunda te lo digo todo. Señores, hagamos algo para evitar eso, que 
todos los días la está tirando. Y solamente quería que me contestaran a las dos 
cuestiones, tanto a la gatera –tanto a la gatera– como a la persona, y digo 
número, digo piso, y lo digo todo, porque no me tengo que esconder hoy de 
nadie, mi cabeza va a ir bien alta por Can Clota, estando de presidente lo he 
sido, y como ciudadano también la había llevado bien alta, no me voy a 
esconder porque no he robado nada a nadie. Puedo estar muy tranquilo y muy 
seguro, que yo no le he robado nada a nadie. Si alguno ha robado, porque hay 
manos largas, cada uno con su conciencia, pero yo la tengo muy tranquila.” 

 

La senyora Haro: 

“Sí, senyor Fernández, el tema… Nosotros pensábamos que el tema ya estaba 
solucionado, porque se ha hablado desde hace mucho tiempo, que había una 
gatera y que había una empresa que se dedicaba a llevar y a trasladar los 
gatos al sitio que toca, lo que pasa es que sí que es verdad que hay gente, no 
incívica, diría, sino que es sensible con los gatos, que les gustan y les dan de 
comer, cosa que creo que se debería de regularizar, porque tampoco sabemos 
lo que les dan de comer, también es cierto. 

Y en el otro tema, en el tema que el señor, señora o no sé, quien sea el que tira 
la basura, creo que ahí no me voy a posicionar, porque creo que es…, bueno, 
es que no tengo palabras, es que no tengo palabras para describir lo que está 



haciendo esa persona. Yo no sé si lo sabe el ayuntamiento o no, pero a esa 
persona hay que multarla ya. O sea, no tiene nombre.  

Y sobre el tema del que estamos hablando, el tema del tanatorio, pues mira, 
hemos conseguido que al menos a día de hoy nos pongamos de acuerdo en 
hacer una reunión y sopesar a ver si hay algún otro lugar para poder ubicarlo, 
pero sí que tenemos que ser todos conscientes de que tienen todo el derecho a 
poner un tanatorio. Eso no se lo podemos quitar. O sea, el derecho lo tienen, lo 
único es que podríamos hablar de reubicarlo, pero no le podemos decir a la 
empresa: «No, no lo puede usted poner aquí.» Es una opción, ¿vale?” 

La senyora Haro: 

“Yo creo que lo deberíamos de hablar en otra ronda, si me lo permite, eh? 
Ahora solucionarlo no lo acabaríamos de solucionar, entonces, yo creo que 
hablándolo podríamos llegar a un consenso.  

Gracias.” 

 

 


